
Vergadering Departement Scheidsrechters 
Aanwezig: Toon De Lange, Rudi De Reu, Tom De Rouck, en Ludo Sempels Cor Van 

Echelpoel 

Verontschuldigd: Johnny Jacobs 

Op uitnodiging: Koen Umans 

 

Datum: 2023-09-30 Van: 10.00 uur Tot: 13.30 uur 

Plaats: Lier 

Bespreken van enkele scheidsrechters 
Interne bespreking van enkele scheidsrechters. 

Koen vraag om tijdig te communiceren met BO als er (ernstige) problemen zijn met scheidsrechters. 

Nieuwe werking Basketbal Vlaanderen 
Het is de bedoeling dat de bestuurders geen operationele taken meer op zich nemen. Tijdens hun 

eerstkomende vergadering zal het BO een nieuwe structuur op punt stellen.  

De aansturing van de verschillende departementen zal vanuit de administratie van Basketbal 

Vlaanderen gebeuren.  

Koen stelt voor om een volgend overleg vast te leggen waarop hij en de voorzitter uitleg zullen geven 

over de richting waar Basketbal Vlaanderen wil naartoe gaan op gebied van “officiating”. 

E-learning 
Flowsparks en de andere software die draaien binnen Basketbal Vlaanderen zitten op verschillende 

platformen. De structuur zit anders tussen beide systemen maar de ontwikkelde e-learning voor 

toekomstige scheidsrechters zou ook op het bestaande platform werken. Er is ook een oplossing om 

de data die we willen bekomen ook effectief te krijgen. 

De persoon die binnen Sport Vlaanderen verantwoordelijk is voor het beheren van het platform is 

nog afwezig tot maandag (02/10). Zodra alles met hem doorgenomen is wordt de e-learning actief.  

De introductie van de volledige hervorming opleiding scheidsrechters start volgende week. De 

communicatie hierrond zal opgestart worden. Die communicatie is heel belangrijk want de clubs 

weten nog niet dat er nu een spelregelbewijs zal zijn en dat er een nieuwe definitie is voor de YO+. 

Koen belooft dat er een injectie zal komen in arbitrage. Niet alleen door het aantrekken van een 

professional Officials van wie er een profiel opgemaakt wordt maar ook naar kledij (magazijn), 

bijhouden en verkrijgen van data …  

AV’s en fysieke testen volgend seizoen 
De AV’s liggen al vast voor volgend seizoen. Sara zal hierover communiceren naar het DS.  

Volgens Koen is er geen medisch geschoold personeel nodig bij de fysieke testen. 

Vergoedingen 
Er zijn in het DS en in de verschillende werkgroepen heel wat mensen die enorm veel tijd steken in 

het basketbal. Een vergoeding/appreciatie voor het geleverde werk zou zeker mogen. Koen neemt 

dit mee naar het BO.  



Koen Umans verlaat de vergadering (11.45 uur) 

Goedkeuren vorig verslag 
Geen opmerkingen: goedgekeurd. 

Goedkeuren verslagen werkgroepen + info uit de werkgroepen 
Geen opmerkingen: goedgekeurd. 

Verloop AV's 
Vrij goed verlopen, de accommodaties waren goed tot zeer goed. Als we kijken naar de 
aanwezige scheidsrechters dan kunnen we alleen maar besluiten dat er dringend verjonging 
nodig is en hopen dat de huidige scheidsrechters niet onmiddellijk stoppen.  

 
Het werd positief ervaren dat er ook een stukje over evaluatie aan bod kwam. 
Eventueel een pauze voorzien? 
Tom zal de lijst met de afwezigen naar Kurt Verspecht sturen voor de toepassing van de 
gebruikelijke boetes. 
De scheidsrechterskaarten gaan we niet opsturen, wie er alsnog naar vraagt zal ze krijgen. 

YO, YO+ en Official 
Voorlopig staat er geen maximum aantal deelnemers per cursus YO+ en Official.  
Er liggen al vier zalen vast om cursus te geven. In Oost-Vlaanderen wachten we nog op de 
bevestiging van de zaal. 
Rudi is bezig met de aanduidingen van de lesgevers voor de cursussen en met het maken van 
de ppt’s voor het theoretische gedeelte.  
Aanduidingen van YO+: Toon ziet geen probleem om ze aan te duiden met een Official. 
Evaluatie van de YO+ zal hier ook moeten gebeuren. Toon neemt dit op met Paul en Philippe  
Blijkbaar stond er een fout in de vragen YO, uiteraard proberen we dit te vermijden. Ook al is 
de reglementering voor lage ringen niet onze specialiteit. 

Stage kandidaat landelijke refs (deel 1) 
De WG evaluaties is bezig met het oplijsten van de refs die in aanmerking komen. Deze lijst 
zal flexibel zijn d.w.z. dat er in de loop van het seizoen refs kunnen bijkomen of afvallen. 
Als de lijst er is zal er gekeken worden naar een geschikte locatie om een eerste samenkomst 
vast te leggen. Misschien is zaterdag 23 december wel een geschikte datum. 

Fysieke testen 
Nieuwe kandidaat refs doen hun normale fysieke testen. 
Dit seizoen gaan we geen testen meer organiseren, volgend jaar zullen er zeker testen zijn. 

RA 
Moet de sturing van de werkgroep Referee Ambassadors gebeuren vanuit het DS of eerder 
vanuit Basketbal Vlaanderen? Welke ondersteuning moeten/kunnen wij geven?  



Is er eigenlijk een werkgroep voor nodig? Is het niet voldoende om over de gegevens te 
beschikken van de verschillende RA om ze op de hoogte te brengen van eventuele 
wijzigingen? Zoals het nieuwe spelregelbewijs, YO+ … 
We verschuiven dit punt naar de Official manager. 

Refs 
Een paar mails werden door de Rechterlijk Raad naar het secretariaat DS verzonden i.v.m. 
het niet maken van verslagen na incidenten. Ook opmerkingen die op het DWF zouden 
moeten staan stonden er niet. We zullen in een volgende nieuwsbrief de refs nog eens 
attent maken op hun verplichtingen. 
 
Bespreken schorsing ref door RR. 

Buitenlandse refs: hoe indelen? 
Eerst moeten ze aansluiten bij Basketbal Vlaanderen anders beschikken we niet over hun 
gegevens en kunnen ze ook geen aanduiding krijgen.  
Het niveau van de nieuwe refs zullen we bepalen door ofwel te informeren bij de 
buitenlandse federatie of ze een wedstrijd te laten fluiten en via evaluatie een niveau 
bepalen. Toon schakelt eventueel Johnny in om even te informeren bij de buitenlandse 
federatie.  
De vraagstelling van het examen zal altijd in het Nederland zijn. 

Aanduidingen 
We merken dat er refs zijn die nauwelijks beschikbaar zijn maar toch redelijk wat 
wedstrijden fluiten. Ze wachten namelijk tot de lijst uitkomt met de niet aangeduide 
wedstrijden en gaan er dan een paar wedstrijden uitpikken. Dit is niet de bedoeling van het 
systeem. De lijst is voor wie occasioneel vrij komt of het ziet zitten om nog een extra 
wedstrijd te fluiten bovenop de reeds gekregen aanduidingen. 
In verband met deze problematiek is er door Cor al een mail verzonden naar alle refs van 
West-Vlaanderen. 
De lijst zal beschikbaar zijn op maandag en afgesloten worden op dinsdag. Zo komen we niet 
in het vaarwater van de clubs die al YO voorzien voor de wedstrijden waar er geen 
scheidsrechters zijn. Zijn er na woensdag toch nog wijzigingen dan zal de club op de hoogte 
gebracht worden.  

Varia 
Nieuwsbrief: maken verslag + opmerking op wedstrijdformulier, richtlijnen seizoen 2023-
2024, e-learning en cursussen nieuwe scheidsrechters, ppt AV, reminder know your rules. 
 
Om onze jeugdige refs te beschermen moeten ze eerst herkenbaar zijn. Daarom denken we 
aan een andere kleur fluitje of koord voor refs < 18 jaar, eventueel kan er op hun T-shirt  een 
vermelding staan. Bedoeling zou zijn om heel streng op te treden naar supporters, spelers, 
coaches … die ongepaste commentaar hebben naar die scheidsrechters. Misschien kan de 
nog te vinden Official manager hier een rol spelen.  
 
Bijhouden gegevens refs: hoe optimaliseren?  
 



Cor is bezig met het bekijken hoeveel refs we per leeftijdsgroep hebben. 
Er staat een scheidsrechter dubbel in de lijst, één keer met zijn familienaam als voornaam en 
één keer correct. 
 
Volgende vergadering:  
Destelbergen: 28/10 om 10 uur 

Cor Van Echelpoel Tom De Rouck 

Voorzitter Secretaris 


